
تصفیه فاضلاب های پتروشیمی با 
کنسرسیومی از باکتری های شوردوست

محققان دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور با حمایت بنیاد علم ایران روشی را برای تصفیه فاضلاب 
پتروشیمی ها مبتنی بر کنسرسیوم باکتریایی شوردوست ارائه دادند.به گزارش ایسنا، »بررسی کارایی 
بیوراکتور غشــایی مبتنی بر کنسرسیوم باکتریایی شوردوســت در حذف بیس فنل A از فاضلاب 
پتروشــیمی« عنوان طرحی است که معصومه گلشن، دانش آموخته دکتری دانشگاه علوم پزشکی 
جندی شاپور اهواز در قالب رساله دکتری خود با راهنمایی مهدی احمدی مقدم و حمایت بنیاد ملی 
علم ایران به پایان رسانده است.گلشن درباره این طرح توضیح داد: فاضلاب های پتروشیمی معمولاً 
حاوی غلظت های زیادی از جامدات معلق، BOD ،COD، سولفید، آمونیاک، فنل ها، هیدروکربن ها، 
بنزن، تولوئن،  اتیل بنزن، زایلن، هیدروکربن های آروماتیک چندحلقه ای )PAHs( و فلزات ســنگین 
است. فاضلاب های پتروشیمی با شرایط سختی همچون حضور ترکیبات سخت تجزیه پذیر و شوری 
بالا مرتبط هســتند که اثر مخربی بر بقای بیومس زیســتی دارند و فعالیت بیولوژیکی را کاهش 
می دهند؛ بنابراین در این پژوهش، پتانســیل کارایی بیوراکتور غشایی مستغرق در تصفیه فاضلاب 
شــور پتروشــیمی غنی از بیس فنل A مورد ارزیابی قرار گرفت.این محقــق ادامه داد: مقاوم ترین 
سویه های شوردوســت تجزیه کننده بیس فنل A از داخل لجن سازگار شده با محیط شور و ماده 
آلی بیس فنل A، جداسازی و از طریق آنالیز توالی ژن ۱۶S rRNA شناسایی شدند.وی خاطر نشان 
کرد: در این تحقیق، دوره بهره برداری سیســتم بیوراکتور غشــایی به دو فاز تقسیم شد. در فاز اول 
برای بررســی تأثیر بار بیس فنل A در فاضلاب سنتتیک بر عملکرد بیوراکتور غشایی، غلظت های 
۵۰ تا mg/L ۲۰۰ بیس فنل A استفاده شد و در فاز دوم عملکرد بیوراکتور غشایی بر مبنای افزایش 
شوری در تصفیه فاضلاب واقعی پتروشیمی مورد بررسی قرار گرفت.به نقل از معاونت علمی ریاست 
جمهوری، گلشــن تصریح کرد: بررســی کارایی بیوراکتور غشایی مبتنی بر کنسرسیوم باکتریایی 
شوردوســت در حذف بیس فنل A از فاضلاب پتروشــیمی از جمله اهداف انجام این طرح بود و تا 
کنون مطالعه ای روی حذف بیس فنل از فاضلاب شور انجام نشده است. کنسرسیوم باکتریایی تولید 

شده در این تحقیق، می تواند در تصفیه فاضلاب های شور پتروشیمی مورد استفاده قرار بگیرد.

مجری طــرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشــاورزی اعلام کرد: ۹ میلیون و 
۳۱۷ هــزار تن گندم مازاد بر نیاز کشــاورزان تا صبح ششــمین روز مرداد ماه 
خرید تضمینی شد.به گزارش ایسنا، سهراب سهرابی اظهار کرد: بر اساس آخرین 
گزارش ســامانه شــرکت بازرگانی دولتی )سیفا( تا ســاعت ۷ صبح امروز شنبه 
۶ مــرداد ماه ۱۴۰۳، ۹ میلیــون و ۳۱۷ هزار تن گندم از کشــاورزان به ارزش 
۱۶۴ هزار میلیارد تومان خرید تضمینی شــده است.وی افزود: این میزان خرید 
تضمینی نسبت به مدت مشابه سال زراعی گذشته ۱.۲۸۳ میلیون تن معادل ۱۶ 
درصد رشد نشان می دهد.مجری طرح خودکفایی گندم درباره پرداخت مطالبات 
گندمکاران نیز تصریح کرد: تاکنون ۵۳.۲ هزار میلیارد تومان از پول کشــاورزانی 
کــه گندم خود را به مراکــز دولتی خرید تضمینی تحویل داده اند، واریز شــده 
و پرداخت مابقی وجوه نیز در حال پیگیری از ســوی ســازمان برنامه و بودجه 
و وزارت جهادکشــاورزی اســت.وی ادامه داد: بیشــترین میزان خرید تضمینی 

گندم به ترتیب مربوط به اســتان های خوزستان با یک میلیون و ۶۲۲ هزار تن، 
گلســتان یک میلیون و ۱۰۲ هزار تن، فارس ۸۳۸ هزار تن، کرمانشاه ۷۲۵ هزار 
تن، کردســتان ۶۴۲ هزار تن، خراســان رضوی ۴۹۸ هزار تن، همدان ۴۶۲هزار 
تن و لرســتان ۳۸۲ هزار تن است.ســهرابی تصریح کرد: عملیات برداشت گندم 
در اســتان ها با اقلیم سرد مانند کردســتان، همدان، کرمانشاه، قزوین، مرکزی، 
خراســان رضوی، آذربایجان شــرقی و آذربایجان غربی، زنجــان، اردبیل، چهار 
محال و بختیاری، خراســان شمالی و لرســتان همچنان ادامه دارد.مجری طرح 
خودکفایی گندم گفت: با توجه به افزایش تولید و خرید تضمینی گندم در سال 
جــاری، تمام نیاز گندم خبازی ها و صنف و صنعت کشــور از محل تولید داخل 
تامین خواهد شــد و نیاز بــه واردات گندم نخواهیم داشــت.بنا به اعلام پایگاه 
اطلاع رســانی وزارت جهادکشاورزی، وی بر تحویل گندم به مراکز رسمی خرید 
تضمینی تاکید و اظهار کرد: کشاورزان از تحویل گندم خود به دلالان خودداری 

و آن را به مراکز رسمی دولتی خرید تضمینی عرضه کنند.

ســخنگوی مرکز مبادله گفت: با توجه به تعطیلی روز یکشــنبه و محدودیت های به 
وجود آمده در سیســتم پرداخت، شانزدهمین جلســه حراج سکه این هفته برگزار 
نمی شود.اصغربالســینی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به تعطیلی روز یک شنبه گفت: 
با توجه به شــرایط گرمای هوا و محدودیت های مربوط به مصرف انرژی که منجر به 
کاهش ساعت کاری بانک ها و همچنین تعطیلی شبکه بانکی کشور در روز یک شنبه 
شده و باعث ایجاد محدودیت پرداخت در شبکه بانکی کشور می شود، علی رغم اعلام 
قبلی، شــانزدهمین جلسه حراج سکه طلا در مرکز مبادله ارز و طلای ایران که مقرر 
بود در روز دوشنبه مورخ هشتم مرداد ماه برگزار شود، به علت محدودیت های به وجود 
آمده در پرداخت و تســویه بانکی از لحاظ زمانی که ممکن اســت حضور و مشارکت 

متقاضیان خرید سکه طلا را با مشکل روبرو سازد، در تاریخ مذکور برگزار نمی شود.
وی در پایان افزود: تا امروز و طی ۱۵ جلسه برگزاری حراج سکه از سوی مرکز مبادله 
ارز و طــلای ایران در مجموع ۲۷۹ هزار قطعه ربع، نیم و تمام ســکه به متقاضیان 
تخصیص داده شده است و مرکز مبادله متعاقبا تاریخ و زمان برگزاری جلسه شانزدهم 

حراج سکه را اعلام می کند.
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خبرگزاری رسمی بحرین از پاسخ رئیس جمهور منتخب جمهوری اسلامی ایران به پیام تبریک پادشاه این کشور و تشکر از وی به خاطر این تبریک خبر داد.
به گزارش ایسنا، خبرگزاری رسمی بحرین )بنا( در این باره گزارش داد: محمد بن عیسی آل خلیفه« پادشاه بحرین پاسخی را از جناب آقای دکتر ممسعود 
پزشکیان« رئیس جمهور منتخب جمهوری اسلامی ایران به نامه تبریک پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری دریافت کرد.طبق این گزارش، پزشکیان در پاسخ 
خود از پادشاه بحرین به خاطر تبریک و ابراز احساس برادرانه در پیام تبریک تشکر و و قدردانی کرد.بنا گزارش داد که پزشکیان همچنین بر تمایل خود برای 
تقویت روابط دوستانه میان ۲ کشور و به طور کلی کشورهای همسایه و منطقه بر اساس همکاری، گفت وگو و احترام متقابل تاکید کرد. رئیس جمهور منتخب 

ایران در پیام خود خاطرنشان کرد که دولت وی به تعمیق روابط با کشورهای همسایه و توسعه روابط با بحرین اهمیت ویژه ای خواهد داد.
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پیام پزشکیان به پادشاه بحرین

info@sobh-eqtesad.ir

دعوای مجارستان با اوکراین بر 
سر نفت روسیه بالا گرفت

مجارستان، روز جمعه، اوکراین را متهم کرد با ممانعت از انتقال نفت 
روســیه از خاک این کشــور، باج گیری کرده است.به گزارش ایسنا، 
گرگلی گولیاس، رئیس دفتر ویکتور اوربان، نخست وزیر مجارستان، 
در یک کنفرانس مطبوعاتی در بوداپست، گفت: اوکراین در حال باج 
گیری از مجارســتان و اسلواکی اســت که از صلح و آتش بس، دفاع 
می کنند.میخائیلو پودولیاک، دستیار رئیس جمهور اوکراین، اتهامات 
بوداپســت را رد کرد و گفت: تصمیم اوکراین بــرای تعلیق ترانزیت 
نفت روســیه به مجارستان و اســلواکی، ربطی به باج خواهی ندارد.

مجارستان و اسلواکی دوشنبه گذشته، در واکنش به تصمیم کی یف 
برای توقف ترانزیت نفت خام شــرکت نفت روســیه لوک اویل، روند 
مشــورتی اتحادیه اروپا علیه اوکراین را مشــترکا آغاز کردند.رئیس 
دفتر نخســت وزیر مجارستان اظهار کرد: توقف ترانزیت نفت روسیه 
از مســیر اوکرایــن، خطری جدی برای امنیت انرژی مجارســتان و 
اســلواکی است. باید راه حلی تا سپتامبر پیدا شود وگرنه، مجارستان 
با کمبود نفت مواجه خواهد شــد. بــا این حال، او به مردم اطمینان 
داد کــه جای نگرانی نیســت زیــرا ذخایر نفت مجارســتان فراوان 
اســت.گولیاس با بیان اینکه بوداپســت نیز به دنبال راه حل است، 
توضیــح داد: اول اینکه اوکراینی ها اعتــراف می کنند که نمی توانند 
این کار را با دو کشــور اتحادیه اروپا انجام دهنــد. مورد دیگر، این 
اســت که کمیســیون اروپا به ما کمک می کند، و سوم اینکه ما یک 
خل قانونی پیدا می کنیم که اجازه می دهد نفت توســط کســی که 
مشــمول تحریم ها قرار نمی گیرد، منتقل شود.اسلواکی و مجارستان 
اوایل هفته گذشــته، اعلام کردند دریافت نفت از شرکت لوک اویل 
روسیه، پس از اینکه اوکراین ماه گذشــته ممنوعیت ترانزیت منابع 
شرکت انرژی روسیه از طریق خاک این کشور را ممنوع کرد، متوقف 
شــده است.مجارستان سالانه ۲ میلیون تن نفت از لوک اویل روسیه 
دریافت می کند که تقریبا معادل یک سوم از کل واردات نفت به این 
کشور است.رابرت فیکو، نخست وزیر اسلواکی، در اظهارات جداگانه 
ای اعــلام کرد کشــورش، در روابط اوکراین و روســیه، »گروگان« 
نخواهد بود.اســلواکی روز جمعه پس از هشــدارهایی مبنی بر اینکه 
توقف نســبی ممکن است منجر به کمبود سوخت در اوایل سپتامبر 
شــود، اعلام کرد راه حلی فنی به اوکرایــن برای احیای عرضه نفت 
متوقف شــده روسیه به پالایشگاههای اســلواکی و مجارستان، ارائه 
کرده اســت.بر اساس گزارش خبرگزاری آنادولو، با وجود تحریمهای 
اتحادیه اروپا علیه روســیه، مجارســتان و اســلواکی که کشورهای 
محصور در خشکی هســتند، همچنان از طریق اوکراین، گاز طبیعی 

و نفت دریافت می کنند.

افزایش ماندگاری مواد غذایی 
با دستگاه های بسته بندی

یک شرکت دانش بنیان دستگاه های بسته بندی مبتنی بر روش اتمسفر اصلاح یافته 
را به تولید رسانده است که موجب افزایش ماندگاری ۳ تا ۱۰ برابری مواد غذایی 
می شود.به گزارش ایسنا، محدثه حاجی، کارشناس بازاریابی این شرکت درباره نحوه 
عملکرد محصولات این شرکت گفت: دستگاه های ما مجهز به سیستم وکیوم و 
تزریق گاز است که بسته بندی را به روش اتمسفر اصلاح شده انجام می دهند. این 
محصول می تواند محصولات غذایی را به صورت خودکار و با سرعت و دقت بالا در 
ظروف پلاستیکی بسته بندی کند.وی بهره گیری از تکنولوژی مپ را از ویژگی های 
شــاخص این دستگاه دانست و ادامه داد: این فناوری همان روش اتمسفر اصلاح 
یافته اســت و ماندگاری محصول را به سه تا ۱۰ برابر ارتقاء می دهد، ضمن آنکه 
فاقد نگهدارنده های مضر است. همچنین این دستگاه ضمن تخلیه هوای اطراف 
محصول، از تزریق گاز برای ایجاد اتمسفر اصلاح شده و افزایش ماندگاری محصول 
استفاده می کند. دستگاه خودکار می تواند فرایندهای اندازه گیری، پر کردن، وکیوم، 
سیل و چاپ اطلاعات محصول را به طور خودکار انجام دهد.به گفته وی، این روش 
باعث می شود تا ماندگاری محصولات به چندین برابر افزایش پیدا کند کما اینکه 
کیفیت اولیه محصــولات را هم حفظ می کند، مرجوعی بار را پایین تر می آورد، 
بهداشــت محصول را بالاتر می برد و اینکه روی زیبایی محصول هم تاثیر خیلی 
زیادی می گذارد.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، حاجی خاطرنشان کرد: 
آنچه دستگاه های سیل وکیوم ما را متمایز می کند، عملکرد بدون نقص، کیفیت 
بالا، سرعت، ایمنی و دقت بالا در اجرای بسته بندی به روش اتمسفر اصلاح  شده، 
امکان طراحی دســتگاه بصورت شخصی سازی شــده و ادغام دستگاه با اجزای 
فنی اضافی برای برآورده کردن انتظارات مشــتری به صورت کامل است. در این 
شیوه، بســته بندی ها از حالت سنتی آن خارج شده است و صنعت به سمت به 
بسته بندی های نوین با ماندگاری مناسب و حفظ کیفیت اولیه کشیده شده است.

گزیده خبر

سیاست های کلی رهبر انقلاب چراغ راهنمای مسیر ما است

ناترازی آب و انرژی چالش 
گلوگاهی امروز کشور

مهلت ۱۰ روزه برای راه اندازی یک نیروگاه 
برق در خوزستان

دبیر ستاد آب، اقلیم و محیط زیست معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، ناترازی 
آب و انرژی را از چالش های گلوگاهی کشور دانست و گفت: در این راستا بهره گیری از فناوری های هوشمند 
در این زمینه در اولویت های کاری این ستاد تعریف شده است.به گزارش ایسنا، سید محمد مهدی نوربخش 
در جلسه امضای توافق نامه هوشمندسازی تامین و توزیع آب شرب کلانشهر تبریز، یکی از ماموریت های 
این ســتاد را هوشمندسازی شبکه آب شهری دانســت و گفت: در این راستا، یکی از اولویت های کاری ما 

همکاری با شرکت آب و فاضلاب کشور در راستای هوشمندساز.....

بورس سرخ شد

تولید دام در بهار ۱۴۰۳افزایش یافت

حضور دومین بانک بزرگ روسی در رویداد 
شانزدهم صنعت مالی
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افزایش ۱۶ درصدی خرید تضمینی گندم

جلسه حراج سکه در هفته جاری لغو شد
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گزیده خبر

مخبر: آماده هرگونه پشتیبانی برای 
موفقیت دولت جدید هستیم

سرپرست ریاســت جمهوری با بیان اینکه »امیدوارم مسیری که در خصوص توسعه 
حمل و نقل در کشــور انتخاب شده که مهمترین بســتر توسعه متوازن کشور و ابزار 
استفاده از موقعیت جغرافیایی کشور است، در دولت جدید نیز طی شود«، عنوان کرد: 
به عنوان دولت حتماً آمادگی داریم که هر پشتیبانی را که برای موفقیت دولت جدید 
لازم باشد، انجام دهیم.به گزارش ایسنا، محمد مخبر سرپرست ریاست جمهوری صبح 
شــنبه - ۶ مرداد ۱۴۰۳ - در مراسم افتتاح همزمان طرح های حوزه راه و شهرسازی 
اظهار کرد: رئیس جمهور شهیدمان به درستی موضوع توسعه حمل و نقل در کشور را 
بستر اصلی توسعه کشور تشخیص دادند؛ ما کشوری پهناور هستیم که حداقل با ۱۵ 
کشــور همسایه ایم و حمل و نقل ظرفیت و امکان بزرگی برای رشد توسعه و اشتغال 
کشور است.وی با تقدیر از اقدامات انجام شده در وزارت راه و شهرسازی گفت: یکی از 
بزرگترین و مهم ترین علاقه های کشورهای منطقه و نقطه پیگیری آنها برای تعامل با 
ایران در حوزه ترانزیت است؛ بنابراین بیشترین فشارها در این حوزه بود و انصافاً نیز در 
این زمینه کار شد. چه کسی خوشش بیاید چه بدش باید باید بگوییم که تقریباً ۱۰ سال 
بخش های توســعه کشور دچار نقص های جدی شد و نمی شود که عقب افتادگی ۱۰ 
ساله را طی دو سال به نقطه مطلوب رساند؛ با این حال مسیری که توسط رئیس جمهور 
شهید و عزیزمان انتخاب شد مسیر درستی بود که وقت کافی بر روی آن گذاشته شد 
و مقام معظم رهبری نیز با عنایت در این خصوص رفتار کردند و به نظرم اتفاقات خوبی 
در حال وقوع است.سرپرست ریاست جمهوری با اشاره به افتتاح ترمینال جدید فرودگاه 
ایلام و برخی پروژه های دیگر در حوزه راه و شهرســازی به طور هم زمان، عنوان کرد: 
پروژه هایی که امروز افتتاح می شود از جمله مسائلی هستند که اگر این اتفاق نمی افتاد 
برای مردم زحمت ایجاد می شد؛ بالاخره مردم ما به اربعین عشق می ورزند و علاقه فوق 
العاده ای دارند همچنین مردم سایر کشورها علاقه بسیاری برای زیارت بارگاه امام رضا 
)ع( دارند. اینکه ما بتوانیم پروازها به ایلام را تا ۱۴۸ پرواز در هفته افزایش دهیم مسئله 
بسیار مهمی اســت.مخبر در ادامه با تقدیر از اقدامات انجام شده از سوی وزارت راه و 
شهرســازی در برگزاری مراسم حج امسال تاکید کرد: قضیه حج در حال تبدیل شده 
به موضوعی نگران کننده بود چرا که در صورتی که زوار در عربستان می ماندند، گرمای 
شدید و نزدیکی به ایام محرم می توانست مسئله ایجاد کند و واقعاً مردم بعد از اعمال 
حج حوصله شان کم می شود؛ چرا که اعمال حج جزو سنگین ترین اعمال عبادی است. 
من صمیمانه تشکر می کنم چرا که مسئله حج و بازگشت آنها به کشور به خوبی حل 
و نگرانی ها برطرف شد.وی تصریح کرد: امیدوارم مسیری که در خصوص توسعه حمل 
و نقل در کشــور انتخاب شده که مهمترین بستر توسعه متوازن کشور و ابزار استفاده 
از موقعیت جغرافیایی کشور است، در دولت جدید نیز طی شود. به عنوان دولت حتماً 
آمادگی داریم که هر پشتیبانی را که برای موفقیت دولت جدید لازم باشد، انجام دهیم. 
این از نقاط مثبت دولت آقای رئیســی است که امروز که تقریباً به روزهای آخر دولت 
نزدیک می شویم تشکیلات دولت مانند روزهای نخست در حال فعالیت است؛ امیدواریم 

خداوند رفاه و آسایش مردم را رقم بزند.

سیاست های کلی رهبر انقلاب چراغ راهنمای مسیر ما است

رئیس جمهور منتخب گفت: ما سیاست های کلی مقام معظم رهبری را داریم؛ حتی در این 
مناظرات و انتخابات هم می گفتم این سیاســت ها چراغ راهنمای مســیر است و هدف ما را 
مشــخص می کند. به گزارش خبرگزاری مهر، مسعود پزشکیان رئیس جمهور منتخب ملت 

ایران در مصاحبه تفصیلی با سایت رهبر معظم انقلاب به بیان دیدگاه های خود پرداخت.
متن مصاحبه به شــرح زیر اســت:آقای دکتر پزشکیان! با توجّه به نگاه شما مبنی بر تعامل 
حدّاکثری با بخش های مختلف کشــور برای پیشــبرد امور و پیاده سازی سیاست های کلیّ 
نظام و تأکیدی که اخیراً هم رهبر انقلاب در دیدار با نمایندگان داشتند بر همراهی و تعامل 
مجلس و دولت برای فراینــد تعیین کابینه، جنابعالی چه برنامه ای برای اجرایی کردن این 
همدلی و تعامل ســازنده دارید؟* بســم الله الرّحمن الرّحیم. یکی از اصول صراط مستقیم 
همان وحدت و انســجام مسلمان ها اســت؛ شما به قرآن نگاه کنید: »وَ مَن یعَتَصِم باِللهِ فَقَد 
هُدِیَ الِیٰ صِراطٍ مُستَقیم «؛)۱( همان چیزی که هر روز در نماز از خدا می خواهیم که به 
قوا «)۲( است.  صراط مستقیم هدایت شویم؛ این همان »وَ اعتَصِموا بحَِبلِ اللهِ جَمیعاً وَ لا تفََرَّ
شــما آیات را که نگاه می کنید، همیشه توصیه به این اســت که مسلمان ها وحدت داشته 
باشند و اختلاف »وَ کُنتُم عَلیٰ شَفا حُفرَةٍ مِنَ النَّار «)۳( است؛ یعنی انسان در لبه ی پرتگاه 
و آتش است. الان اگر جایی از کشورمان مشکلات و گرفتاری هایی دارد، به خاطر اختلافاتی 
اســت که به آن دامن می زنیم و افزایش می دهیم. باید دســت از این اختلافات برداریم. ما 
نماز را اقامه می کنیم؛ »اقامه ی نماز« یعنی رفتن به طرف صراط مستقیم، یعنی »وَ اعتَصِموا 
قوا«.برای اینکه مــا بتوانیم در معرّفی افراد کابینه به مجلس یک  بحَِبــلِ اللهِ جَمیعاً وَ لا تفََرَّ
چنیــن کاری را بکنیــم، قدم اوّل این بــود که به تمام جریانات، گروه ها و شــخصیّت های 
سیاســی اعلام کردیم که افراد مورد نظر خودشــان را که می توانند به دولت کمک بکنند 
معرّفی کنند تا وفاق ملیّ شــکل بگیرد. توسّــط هر کدام از این ها چه جریانات اصلاح طلب، 
اصولگرا و مســتقل، و چه افراد و شخصیّت های سیاسی یک فهرست هایی ارائه شد و نهایتاً 
اینها دارد پالایش می شــود تا به یک جمع بندی چهار پنج نفره برای هر جایگاه برســد. در 
آخر، طبیعتاً خدمت مقام معظّم رهبری خواهیم رفت و با هماهنگی و مشــورت با ایشان به 

یک جمع بندی نهایی خواهیم رسید که این ها را بتوانیم معرّفی کنیم.
به هرحــال، این جمع بنــدی ای که دارد اتفّاق می افتد حاصل مجموعه ی نظراتی اســت که 
از کلّ جریان ها و مدیران سیاســی کشــور توانسته ایم به دســت بیاوریم. حالا اینکه چقدر 
موفّق بشویم، دیگر باید صبر کنیم ببینیم کار به کجا خواهد رسید؛ چون این یک تجربه ی 

جدیدی است.
* جناب آقای دکتر پزشــکیان! برآوردتان این است که بعد از تنفیذ و تحلیف، تا چه مدّتی 
کابینه را به مجلس معرّفی خواهید کرد؟* آن جمع بندی هایی که گفتم، اگر انجام بشــود، 
هرچه ســریع تر تلاش خواهیم کرد خدمت رهبر انقلاب برویم و مشورت و هماهنگی نهایی 
را هم آنجا انجام بدهیم تا نهایتاً فهرســتی را که از جمع بندی افراد معرّفی شــده توسّــط 
جریانات مختلف به دســت آمده، ان شاءالله با تفاهم و رضایت کامل بتوانیم معرّفی کنیم.* 
یکــی از ویژگی های مثبت حضرتعالی که در دوران رقابت هــای انتخاباتی هم این را مردم 
دیدند، پرهیز از ورود به حواشی و دامن نزدن به التهاب و آرام کردن فضا بود، به طوری که 
دیگران را هم از این مســائل نهی می کردید. با توجّه به شــرایط حال حاضر و اینکه اداره ی 
کشور هم نیاز به یک آرامش و پرهیز از التهاب دارد، برنامه و نگاه شما در طول چهار سالِ 
پیشِ رو که ســکّان اجرایی کشــور را در دست دارید، برای حفظ این آرامش چیست و چه 
ملاحظاتی در این زمینه دارید؟* ما سیاست های کلیّ مقام معظّم رهبری را داریم؛ حتّی در 
این مناظرات و انتخابات هم می گفتم این سیاســت ها چراغ راهنمای مسیر است و هدف ما 
را مشــخّص می کند. بعد از این، برنامه ای است که کارشناسان و عُقلا و مدیران و مسئولان 
ما در جهت آن سیاست ها باید بنویسند. طبیعتاً اگر ما این را بپذیریم و قانونی بنویسیم که 
در جهت سیاســت های نظام باشد و خودمان را مسئول اجرای آن بدانیم و بعد بخواهیم در 
جهت آن حرکت بکنیم، اختلاف و دعوا بی معنی اســت؛ امّا اگر من از خودم یک قانونی یا 
یک جهت گیری دیگری را تعریف کنم که در جهت آن سیاست ها نباشد حتّی اگر این حرف 
یا جهت گیری ای که من می خواهم ارائه بدهم خوب هم باشــد هرج ومرج می شود.تا زمانی 
که به یک تصمیم و یک هدف گیری نهایی نرسیده باشیم، می توانیم سلایق خودمان و افکار 
خودمان و جهت گیری های خودمان را داشــته باشــیم؛ امّا وقتی تبدیل به سیاست و قانون 
شــد، اختلاف کردن و زیر میز زدن و نپذیرفتن، چیزی جز هرج ومرج ایجاد نمی کند. من و 
دولتم و همه ی قوایی که وجود دارند اگر پایبند به آن سیاســت ها بودیم و برنامه هایی که 
می نویســیم در جهت آن سیاست ها باشد، اختلاف یا تفرقه و دعوا کردن بی معنی است. اگر 
هم کسی بگوید یک مسیری بهتر از آن مسیر قانونی هست، آن را هم می شود با روش های 
علمی بررسی کرد؛ اگر مشاهدات علمی و مستندات مکتوب دانشگاهی و تجربه ی مشخّص 
منطقه ای در مورد آن پیشــنهاد وجود داشته باشد که نشان دهد بهتر و تجربه ی موفّق تری 
است، باید ارائه بشود تا بپذیریم؛ حرف حق را باید پذیرفت.جهت گیری کشور باید به سمت 
هدفی باشد که قرار بود در مملکت موفّق بشویم. قرار بود جهل و تبعیض و خلاف را در این 
مملکت حذف کنیم و یک جامعه ی انسانی درست بکنیم. در اقتصاد، قرار بود بهترین باشیم. 
قرار بود دانشگاه های ما الهام بخش، نوآور و خلّاق باشند. چیزهایی که در سیاست های کلیّ 
هســت، اهداف بسیار باارزشی اســت. در نتیجه، هم مجلس، هم دولت، هم قوّه ی قضائیّه و 
نهادهای دیگر و ســازمان های امنیّتی، همه باید دست به دستِ هم بدهیم تا به آن اهداف 
سیاســت های کلّی برسیم. اگر به آن اهداف برســیم، دیگر فقر و بیکاری، جهل و خلاف و 
دزدی بی معنی خواهد شــد.وقتی هدفمان روشــن است، این دیگر معنی ندارد که ما با هم 
دعوا کنیم؛ مگر اینکه شما نظرتان این باشد و بگویید این راه را نرویم و راه دیگری را برویم، 
که خب مستند دلیلتان را باید بیاورید که چرا این راه بهتر است؛ آن وقت ما هم می پذیریم. 
اگر بر اســاس حرف درست علمی با هم بنشینیم و بحث بکنیم، دیگر اختلاف کردن معنی 
ندارد.ما در پزشکی یک بحثی داریم با عنوان »Evidence-based medicine«؛ یعنی »طبابت 
بر اساس شواهد«. فرض کنید من یک استادتمام دانشگاه هستم با چهل سال سابقه و موفّق 

هم باشم؛ در این صورت، روش هایی را برای معاینه، عمل یا درمان دارم و اجرا می کنم. اگر 
مســتندات و تحقیقاتی که امروز شکل گرفته نشان بدهد یک روش هایی بهتر از روش من 
وجود دارد، آن وقــت دیگر من نمی توانم بیایم بگویم »نه، من خودم تجربه کرده ام، این راه 
بهتر است«. ســند و دلایل و تحقیقات نشان می دهد این راهی که الان تازه به وجود آمده 
بهتر از راهی است که من می گویم؛ آن وقت دیگر من حق ندارم بگویم »نه، من خودم مثلًا 
استادم، جرّاحم، تجربه دارم، چهل سال است که دارم این کار را می کنم و نتیجه گرفته ام«؛ 
دلایل و مستندات جهانی نشان می دهد این یکی روش تأثیرگذارتر است، کم هزینه تر است، 

باکیّفیت تر است؛ خب باید بپذیرم.
تصمیم گیری، سیاســت گذاری و هدف گذاری در مسائل کشور، فقط مبنا و ابزار علمی دارد. 
بوا  دلیلی ندارد وقتی حرف حقّی آمد، ما نپذیریم. در قرآن آیه ای هست که می گوید: »بلَ کَذَّ
بَ الَّذینَ مِن قَبلهِِم فَانظُر کَیفَ کانَ  بمِــا لمَ یحُیطوا بعِِلمِهِ وَ لمَّا یأَتهِِم تأَویلُهُ کَذٰلکَِ کَــذَّ
عَاقبَِةُ الظّالمِین «؛)۴( آیات خدا را تکذیب کردند، چون علمش را نداشــتند، چون تأویل و 
تفسیرش را نمی دانستند. در گذشته هم آنهایی که آیات خدا را تکذیب کردند، همین گونه 
تکذیب کردند. و بعد، جالب اســت که در این آیه می گویــد نگاه کن عاقبت ظالمان را که 
چگونه است؛ در حقیقت، یعنی ببین عاقبت نپذیرفتن راه درست و حرف حق را. اینکه یک 
روش و یک مسیر حق را که مستندات نشان می دهد این راه درست است، من نپذیرم، ظلم 
اســت؛ ظلم به جامعه ای است که مسئولیّتش را به عهده گرفته ام. »اَ لمَ یؤُخَذ عَلیَهِم مِیثاقُ 
الکِتابِ انَ لا یقَولوا عَلیَ اللهِ الِاَّ الحَق«؛ از همه ی انســان ها پیمان گرفته اند که جز حق، کار 
دیگری نکنند، »وَ الدّارُ الآخِرَةُ خَیرٌ للَِّذینَ یتََّقون «.)۵( * آقای دکتر پزشکیان! یک اشاره ای 
کردید به از بین بردن فقر. می خواهم یک ســؤالی درباره ی مسائل اقتصادی بپرسم. شما در 
دوران رقابت های انتخاباتی تأکید زیادی داشــتید که حلّ مسائل و معضلات مردم و کشور 
اولویتّ اصلی دولت شــما خواهد بود، رهبر انقلاب هم بر ایــن رویکرد مُهر تأیید زدند و با 
آن اعلام همراهی کردند. البتّه این مســئله قبل از انتخابــات هم مورد تأکید رهبر انقلاب 
بود و بعد از انتخابات و پیروزی حضرتعالی هم مورد تأکید ایشان قرار گرفت. ایشان بعضی 
شاخص ها و معیارها را عنوان کردند و در دیدار نمایندگان مجلس هم در نکته ی هشتمی که 
معظّمٌ له درباره ی معیارهای افراد کابینه فرمودند، از این عبارت استفاده کردند که چه کسی 
می خواهد میدان دار شود و میدان های اقتصادی، فرهنگی و مانند آن را به دست بگیرد. برای 
نیل به این هدف و تشکیل یک دولت کارآمد برای حلّ مشکلات و مسائل مردم، شما چطور 
می خواهیــد این معیارها و این نگاه را در کابینه و دولت خودتان پیاده ســازی بفرمائید؟ * 
مشکل ما الان در کشور این است که بر اساس ارتباطات دوستی و رفاقت و یا شاخص های 
ذهنی خودمان افراد را انتخاب می کنیم، ولی از نظر علمی شاخص هایی وجود دارد که شاید 
در ذهن ما نگنجد. ما گفتیم اســاتید مدیریتّ دانشــگاهی یک سری شاخص هایی را برای 
اینکه بتوانیم این آدم ها را انتخاب بکنیم دربیاورند؛ یک سری شاخص را درآوردند که حتّی 
ما این شــاخص ها را اعلام کردیم. بعد، به همه هم گفتیم هر کس نسبت به این شاخص ها 
مشــکل دارد، اعلام کند تا اگر کم اســت، زیاد کند و اگر شاخصی اشکال دارد، حذف شود. 
بالاخره، یک شاخص هایی را درآورده ایم. البتّه ما باید دقیق تر شاخص ها را دربیاوریم که هر 
کســی نمره داد، تکرارپذیر باشــد؛ یعنی این جور نباشد که من یک نمره ی صد بدهم، یکی 
بیایــد نمره ی صفر بدهد. وقتی یکی صــد می دهد، یکی صفر می دهد، یکی پنجاه می دهد، 
معلوم اســت هنوز آن اندازه گیری ها درست نیست که اگر درست باشد، همه باید یک جور 
نمره بدهند. مثلًا ســالهای خدمت، مثلًا اثرگذاری در کاری که انجام داده، مثلًا پاک دستی 
و نداشــتن سابقه ی سو؛ اینجا دیگر نمی شود کســی را که سابقه نداشته، یکی بگوید دارد، 
یکی بگوید ندارد؛ باید دلیل بیاورد که هســت یا نه. در نتیجه، قدم اوّل این بود که شاخص 
دربیاوریم. بحث دوّم این بود که به تمام کنشــگران جامعه این شاخص ها را اعلام بکنیم و 
بگوییم شــما افرادی را که می شناسید، طبق این شاخص به ما معرّفی کنید. قدم سوّم این 
بود که این افرادِ معرّفی شــده را بر اساس شاخص ها پالایش کنیم و برایشان نمره بگذاریم. 
و بعد هم وقتی پالایش شــد، نهایتاً مشــورت و هماهنگی لازم را مــا خدمت مقام معظّم 
رهبری انجام بدهیم تا بتوانیم به آن نهایتِ چیزی که دنبالش هســتیم برسیم. اینکه به آن 
معیارها خواهیم رسید یا نه، هنوز کاملًا مطمئن نیستم؛ ولی ما تلاشمان را کردیم تا بتوانیم 
همه ی نظرات و جریان ها را بر اســاس این شــاخص ها بسنجیم و افراد مورد نظر را انتخاب 
کنیم تا بتوانیم کار را انجام بدهیم. * شــاخص ها و اولویتّ هــای عمومی تان برای انتخاب 
افراد پیشــنهادی کابینه چه مواردی بوده است؟ * پایبندی به قانون، صداقت، پاک دستی، 
راســت گویی، حُسن شهرت، باور به سیاست های کلّی، باور به قانون برنامه و اعتقاد به نظام 
جمهوری اســلامی. بالاخره فرد اگر پاک دســت و صادق نباشــد که البتّه این موارد باز هم 
نســبی اســت نمی توان او را انتخاب کرد. امیرالمؤمنین )علیه السّلام( به مالک می فرمایند: 
عِیَّة «؛)۶(  ها فیِ العَدلِ وَ اجَمَعُها لرِِضَی الرَّ »وَلیَکُن احََبَّ الُامورِ الِیَکَ اوَسَطُها فیِ الحَقِّ وَ اعََمُّ
می گویند ای مالک! وسط حق را در نظر بگیر، چون اگر خیلی بخواهی در آن دقیق و ریزبین 
بشــوی، مصداقش را پیدا نخواهی کرد؛ اگر بخواهی عدل را مثل علی اجرا کنی، نمی توانی. 
عِیَّة«؛ یعنی  ها فیِ العَدلِ وَ اجَمَعُها لرِِضَی الرَّ لذا توصیه می کنند که شــما بروید دنبال »اعََمُّ
کاری که رضایت اکثریتّ در آن باشــد. اگر بخواهید حسّاسیّت به خرج بدهید، آدم معصوم 
پیدا نمی کنید. * امروز مســئله ی اقتصاد و معیشــت در صدر مسائل اصلی کشور و مردم 
است. شما و تیم اقتصادی شما برای اینکه فشار معیشتی را از روی مردم تا حدّی کم کنید 
و وضعیّت ســفره ی خانوار ایرانی را بهبود دهید، چه اولویتّ ها وبرنامه های اصلی و فوری و 
میان مدّتی را در نظر دارید؟ * ببینید! من نسخه ی فوری برای یک چنین چیزی ندارم. حالا 
باید بنشینیم با کارشناس ها صحبت کنیم. آنچه فوری و ضروری است، اوّل رفع اختلافات، 
دســت به دســتِ هم دادن و با هم پیش رفتن است. در هر حرکتی که داریم، اگر آدم های 
قدرتمندی مقابل هم قرار بگیرند، یعنی هیچ حرکتی نمی کنیم. اگر شــما بخواهید حرکت 
کنید و من جلوی شــما را بگیرم، من بخواهم حرکت کنم و شــما جلوی من را بگیرید، هر 
چقدر این اختلافات بیشتر باشد، نابسامانی و هرج ومرج خیلی بیشتر خواهد بود. در نتیجه، 

برای اینکه بتوانیم راه حل های علمیِ حلّ مشــکلاتِ اجرایی را پیدا کنیم، اوّل باید در درون 
خودمان وحدت و انســجام ایجاد کنیم؛ باید زبان و نگاه مشترکی برای حلّ معضلات، بین 
کارشناسان، متخصّصین، سیاســت گذاران، قانون نویسان، فرهنگیان و عالمان کشور داشته 
باشــیم. کافی است با هم هماهنگ نباشید؛ در این صورت، هر روشی را بخواهید اجرا کنید 
دیگران ممکن است برایتان مشکل ایجاد کنند. ما در کشور ناترازی انرژی داریم و در حال 
حاضــر برای خرید بنزین، ۸ میلیارد دلار پــول می دهیم؛ یعنی بنزین را مثلًا حدوداً ۳۰ یا 
۴۰ هزار تومان می خریم، بعد ۱,۵۰۰ تومان می فروشــیم! خب تا کجا می توانیم این کار را 
بکنیم؟ مثال دیگر مصرف برق است. ما به اندازه ی کلّ اروپا مصرف انرژی، برق و امثال آن 
را داریم؛ این از نظر علمی کار درستی نیست. من به دوستان خودمان می گویم چرا همه ی 
چراغ هــای اینجا را روشــن می کنید یا چرا کولرها را طــوری تنظیم می کنید که محیط را 
خیلــی خنک کنید. از آن طرف نمی توانیم به کارخانه هایمان برق بدهیم و از این طرف هر 
طوری که دلمان می خواهد، از برق، گاز و سایر منابع انرژی استفاده می کنیم. پس باید اوّل 
رفتار خودمان را در رابطه با این ناترازی هایی که در کشــور ایجاد شده اصلاح کنیم. این با 
همدلی و هماهنگی امکان پذیر است. باید بپذیریم اگر برق، گاز، نفت، سوخت و سایر منابع 
انرژی را همین طور بدون حســاب وکتاب هدر بدهیم، به ضرر همه ی ما است. * پس طبق 
آنچه شما می گوئید، برای حلّ ناهماهنگی ها، تنش و التهاب خطّ قرمز دولتتان است. * اگر 
ما با هم هماهنگ باشــیم و بپذیریم، به همدیگر کمک می کنیم. من اوّل خودمان را گفتم 
که مقدار برق و گازی که اینجا مصرف می کنیم اســتاندارد نیست.* یکی از همکاران شما 
گفتند چراغ های هالوژن این سالن، امروز برای اوّلین بار روشن شده است.* بله، برای اینکه 
محیطِ اینجا نور دارد. گاهی شــما می بینید در یک سالن کنفرانس، دو نفر آدم می نشینند، 
با روشــناییِ کاملِ برق و سیستم ســرمایش یا گرمایش کار می کنند! آنها باید از خودشان 
بپرسند چرا این کار را می کنند. این کار از نظر علمی، اقتصادی، مدیریتّی، وضعیّت کشور و 
مملکت، غلط اســت. وقتی مشکل انرژی و اقتصادی داریم، نمی شود اینجا با خیال راحت از 
برق و گاز استفاده کنیم. برای اینکه بتوانیم به مردم خدمت کنیم، اوّل باید دست به دستِ 

هم بدهیم. شعر سعدی بسیار زیبا است:
بنی آدم اعضای یکدیگرندکه در آفرینش ز یک گوهرند
چو عضوی به درد آورد روزگاردگر عضوها را نماند قرار

تو کز محنت دیگران بی غمی نشاید که نامت نهند آدمی
همه ی ما در این کشــور زندگی می کنیم و خیلی ها امروز در سختی هستند. من اینجا باید 
مراعات بکنم تا حدّاقل یک ســهمی هم از منابع به آن ها برســد. این چیزی است که باید 
بپذیریم، دســت به دســتِ هم بدهیم و نگذاریم کسانی که در کشور ما زندگی می کنند در 
سختی باشند. * درست است که طیّ سالیان اخیر، اقتصاد مسئله ی اوّل کشور بوده و ذهن 
مدیران، سیاست گذاران و مردم کشور را به خود مشغول کرده است؛ امّا در کنار مسائل مهمّ 
اقتصادی، مسئله ی فرهنگ هم اهمّیّت فوق العاده ای دارد و رهبر انقلاب در سالهای اخیر، در 
کنار اقتصاد، بر مسئله ی فرهنگ نیز تأکید داشته اند. برای آخرین سوال می خواهیم بدانیم 
با تمام مسائل و فوریتّ های کشور از قبیل اقتصاد، اولویتّ ها و جهت گیری دولت خودتان در 
حوزه ی فرهنگ را چگونه تعریف می کنید؟ * ببینید! اصلًا مشکل فرهنگ، ما هستیم؛ ماها 
که داریم فرهنگ را تبلیغ می کنیم. »مَن نصََبَ نفَسَــهُ للِنّاسِ امِاماً فَلیَبدَأ بتَِعلیمِ نفَسِهِ قَبلَ 
بهُا احََقُّ باِلاجِلالِ مِن  تعَلیمِ غَیرِهِ وَلیَکُن تأَدیبُهُ بسِیرَتهِِ قَبلَ تأَدیبِهِ بلِسِانهِِ وَ مُعَلِّمُ نفَسِهِ وَ مُؤَدِّ
بهِِم «.)۷( من به عنوان مدیر، کارشناس یا مسئول دینی، وقتی می خواهم  مُعَلِّمِ النّاسِ وَ مُؤَدِّ
رفتار، اخلاق و صفتی از انســانیّت را به کســی بیاموزم، اوّل باید انسانیّت و اخلاق در وجود 
خودم نهادینه شده باشد. یک آدم بداخلاق نمی تواند به یک فرد دیگر بگوید تو چرا این طور 
هستی؛ آدمی که رحم در دلش نیست، نمی تواند به دیگری بگوید رحم داشته باش. ما نماز 
که می خوانیم، می گوئیم: »بسِمِ اللهِ الرَّحمٰنِ الرَّحیمِ * الَحَمدُ لِلهِّ رَبِّ العالمَینَ * الَرَّحمٰنِ 
الرَّحیــم «؛)۸( این عبارات را هر روز در نماز تکرار می کنیم، ولی رحم و مروّت در وجود ما 
نهادینه نیســت، برخورد ما با طرف مقابل بر اســاس نگاه صحیح نیست. در نتیجه، اگر قرار 
است فرهنگ درست شود، باید از خودمان شروع کنیم. خداوند در قرآن به رسول الله )صلّی 
ا غَلیظَ القَلبِ  الله علیه و آله و سّــلم( می فرماید: »فَبِما رَحمَةٍ مِنَ اللهِ لنِتَ لهَُم وَ لوَ کُنتَ فَظًّ
لَانفَضّوا مِن حَولکِ «؛)۹( این حرف امثال من نیســت، کلام خداوند است و شک و شبهه ای 
در آن نیست؛ وحی اســت. خداوند به رسولش می فرماید اگر بداخلاق بودی، کسی اطراف 
تو جمع نمی شــد. دیگر حرف ما که جایگاهش مشخّص است؛ آن وقت دستور می دهیم و با 
بداخلاقی آن را ارائه می دهیم! خب مردم این را از ما نمی پذیرند. اوّلاً معلوم نیست حرفی که 
من می زنم درست است یا غلط؛ ثانیاً وقتی قرآن می فرماید »ادُعُ الِیٰ سَبیلِ رَبِّکَ باِلحِکمَةِ 
وَ المَوعِظَةِ الحَسَنَةِ وَ جادِلهُم باِلَّتی هِیَ احَسَنُ «،)۱۰( پس چرا روش ما به گونه ای است که 
یِّئَةُ ادفَع باِلَّتی هِیَ  طرف مقابل از رفتارمان متنفّر می شــود؟ »وَ لا تسَتَوِی الحَسَنَةُ وَ لَا السَّ
َّهُ وَلیٌِّ حَمیم «؛)۱۱( خوبی و بدی مثل هم نیست؛  احَسَنُ فَاذَِا الَّذی بیَنَکَ وَ بیَنَهُ عَداوَةٌ کَأَن
پاسخ بدی را با بدی نمی دهند؛ می گوید بدی ها را با خوبی جواب بدهید؛ با آدمی که با شما 
دشمن است، »وَلیٌِّ حَمیم« باشید، انگار که او دوست نزدیک و صمیمیِ شما است. پس در 
مســئله ی فرهنگ، اوّل باید خودمان را درست کنیم. لازم نیست به دیگران خرده بگیریم؛ 
اوّل به خودمان خرده بگیریم. اگر من آدم درســتی باشم و اخلاق درستی داشته باشم، اگر 
دلسوز مردم باشم و مردم این را بفهمند که من دلسوز آن ها هستم، دیگر امکان ندارد مردم 
من را دوســت نداشــته باشــند و از اخلاق و رفتار من الگو نگیرند؛ ولی رفتار و برخورد ما 
به گونه ای اســت که وقتی مردم آن را نگاه می کنند، بدشــان می آید. آن وقت چرا باید مثل 
ما بشــوند؟ چرا خودشان را شــبیه ما بکنند؟ در نتیجه، در رابطه با فرهنگ، بیشتر باید به 
خودمان برســیم تا اینکه به دیگران خرده بگیریم. »دَواؤُکَ فیکَ وَ ما تشَعُرُ وَ داؤُکَ مِنکَ وَ 

ما تبُصِر «؛)۱۲( درد خودمانیم، درمان هم خودمانیم.

حضور فرستاده ویژه رئیس جمهور 
چین در مراسم تحلیف پزشکیان

ســخنگوی وزارت امور خارجه چین از سفر فرستاده ویژه رئیس جمهور این کشور در 
مراسم تحلیف مسعود پزشکیان رئیس جمهور منتخب کشورمان خبر داد. به گزارش 
ایسنا، مائو نینگ، سخنگوی وزارت امور خارجه چین روز جمعه اعلام کرد: به دعوت 
دولت جمهوری اســلامی ایران، ۳۰ ژوئیه )۹مرداد(، پنگ چینگ هوا، فرستاده ویژه 
رئیس جمهور شــی جین پینگ و نایب رئیس کمیته دائمی مجلس ملی نمایندگان 
خلق چین، در مراسم تحلیف مسعود پزشکیان رئیس جمهور ایران شرکت خواهد کرد.

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان نوشت: نشســت اخیر گروه های فلسطینی در پکن در راستای توافق و آشتی 
ملی، اقدامی ارزشمند و حرکت در مسیری درست است.به گزارش خبرگزاری مهر، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه کشورمان نوشت: نشست اخیر گروه های فلسطینی در پکن در راستای توافق و آشتی ملی، اقدامی ارزشمند و 
فلسطینٰ  حرکت در مسیری درست است.وی افزود:  جمهوری اسلامی ایران همانند گذشته با قاطعیت از آرمان ملتٰ 
و اجماع گروه های فلســطینی در مقابله با اشــغالگری رژیم آپارتاید اسرائیل و حرکت جمعی آنان در مسیر اعِمال حق 
بنیادین تعیین سرنوشت، تحقق آزادی تمامی سرزمین تاریخی فلسطین و تشکیل دولت مستقل فلسطینی به پایتختی 

قدس شریف حمایت می کند.

رئیس مجلس شورای اسلامی از تصمیم رئیس جمهور منتخب برای ارائه کابینه پیشنهادی در حداقل زمان قانونی آن خبر داد.به 
گزارش خبرگزاری مهر، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس در گفتگو با پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار مقام معظم رهبری، از 
آمادگی و همکاری مجلس شورای اسلامی و فضای مثبت شکل گرفته در آن برای بررسی کابینه ی پیشنهادی رئیس جمهور منتخب 
خبر داد.قالیباف همچنین اظهار امیدواری کرد دولت جدید بعد از اخذ رأی اعتماد کل کابینه هر چه زودتر مسئولیت را تحویل گرفته 
و کار خود را آغاز کند.رئیس مجلس شورای اسلامی در این گفتگو که مشروح آن تا ساعاتی دیگر در رسانه دفتر حفظ و نشر آثار 
حضرت آیت العظمی خامنه ای KHAMENEI.IR منتشر می شود از تصمیم رئیس جمهور منتخب برای ارائه کابینة پیشنهادی در حداقل 
زمان قانونی آن خبر داد.قالیباف همچنین به تشریح برنامه های آتی مجلس شورای اسلامی برای ایجاد حداکثر تعامل با دولت در ضمن 
بررسی معیارها و ضوابط یک کابینة کارآمد، حفظ آرامش و پرهیز از تنش در فضای سیاسی کشور، توجه به موضوع فرهنگ در هندسة 

کلان مدیریت نظام و همکاری دولت و مجلس برای سرعت گرفتن برنامه هفتم توسعه کشور پرداخت.

کنعانی:

نشست گروه های فلسطینی در پکن حرکت در مسیری 
درست است

قالیباف:

مجلس به دنبال حداکثر تعامل با دولت چهاردهم است
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گزیده خبر حضور دومین بانک بزرگ روسی در رویداد شانزدهم صنعت مالی
مجــری رویداد شــانزدهم صنعت مالی ایران از قطعی شــدن 
حضور دومین بانک بزرگ روسیه با ارزش دارایی ۲۹۰ میلیارد 
دلاری در نمایشــگاه بورس و بانک و بیمه امســال خبر داد.به 
گزارش ایســنا، صالح سپاسدار، دبیر شــورای سیاست گذاری 
چهاردهمین رویداد صنعت مالی ایران از قطعی شــدن حضور 
دومین بانک بزرگ روســیه در نمایشگاه صنعت مالی خبر داد 
و گفت: بانک VTB به عنوان اولین بانک روســی اســت که در 
تهــران از دفتر نمایندگی برخوردار بوده و مدیران ارشــد آن 
برای شناســایی و همکاری با صاحبان صنایع بورسی و بانک ها 
و بیمه های بازرگانی کشــور در نمایشگاه بانک و بیمه و بورس 
امسال که از ۱۹ تا ۲۲ مردادماه جاری برگزار می شود، شرکت 

می کنند.   
وی بــا بیــان اینکه بانک VTB با ارزش دارایــی ۲۹۰ میلیارد 
دلار در ســال ۲۰۲۲ به عنــوان دومین بانک بزرگ روســیه 
شناخته می شــود، افزود: از لحاظ مقایسه، ارزش دارایی تمام 
بانــک های ایرانی در ســال ۱۴۰۲ حــدود ۲۶۵ میلیارد دلار 
بوده اســت که با این احتســاب ارزش دارایی VTB به تنهایی 
حــدود ۱۰ درصد بیــش از ارزش دارایی کل سیســتم بانکی 
ایران اســت.  مجری برگزاری رویداد شــانزدهم صنعت مالی 
ایران حضور بانک VTB روســیه در نخســتین نمایشگاه دولت 
چهاردهم را بســیار معنی دار و مهم دانست و افزود: این بانک 
در ماه های گذشــته نسبت به توســعه روابط کارگزاری خود با 
بانک های ایرانی و بانک مرکزی جمهوری اســامی ایران اقدام 
کــرده و در حال حاضر آماده انجــام عملیات و خدمات بانکی 
اســت.به گفته وی این بانک با دارا بودن ۲۲ بانک مســتقل و 
۴ شــعبه در خارج از روســیه، آمادگی ارائه خدمات در حوزه 

CIS، افریقا، امریکای لاتین و آســیا را دارا بوده و شــعبه های 

شــانگ های و دهلی نو از مهم ترین شعبات بانک VTB به شمار 
می رود.سپاســدار یادآور شــد: با بکار گیری امکانات این بانک 
بخصوص در حوزه کالاهای اساســی می توان از خدمات بانکی 
نظیر اعتبارات اســنادی )LC( و ضمانت نامــه بانکی )BG( و 

CAD بهره برد. سایر روش های پرداخت همچون 
وی ماموریت دفتر این بانک در تهران به عنوان واســطه بانکی 
را معرفی بانک های ایرانی به سیســتم بانکی روســیه از طریق 
بانــک VTB و برعکس معرفی کرد و افزود: اطمینان بخشــی 
بــه تجار ایرانی و روســی نســبت به همکاری ها و گســترش 
فعالیت هــای اقتصادی فی مابین و همچنین فراهم بودن امکان 
تســویه حساب های تجاری با سرعت و امنیت بالا از جمله این 
ماموریت ها است.وی با اشــاره به اهمیت دیپلماسی اقتصادی 
برای کشــور و تامین مالی طرح های توســعه صنایع بورســی 
در اقتصاد تحریمی گفت: نداشــتن آشــنایی با سیستم بانکی 
طــرف مقابل همــواره بزرگ ترین مانع برای برقراری شــروع 
روابط کارگزاری بوده و با وجود همســایگی دو کشور ایران و 
روســیه اما ســطح روابط مالی و بانکی پایین بوده است. یکی 
از اهداف دفتر نمایندگی کمک به شــناخت بیشــتر و بهتر دو 
طرف اســت.دبیر برگزاری رویداد شــانزدهم صنعت مالی در 
پایان افــزود: نمایندگی بانک VTB صرفــا نقش رابط بانکی و 
یک پیام رسان را ایفا می کند که موجب بهبود خدمات رسانی 
و تجار و مشــتریان بانکی دو طرف است. همچنین نمایندگی 
بانک VTB به منظور شناســایی فرصت های تجاری اعتباری و 
سرمایه گذاری در ایران و روســیه برای گسترش همکاری دو 

کشــور با بخش های دولتی و خصوصی همکاری می کند.

تولید دام در بهار ۱۴۰۳افزایش 
یافت

در حالی که از ســال ۱۳۹۹ به دلیل کم بارشی، خشکسالی و کم آبی میزان 
تولید دام های مولد کاهش یافته بود، اما در بهار ۱۴۰۳ تعداد گوســفند، بره، 
بز و بزغاله موجود در دامداری های کشــور نزدیک به ۷۰ میلیون راس رسید 
که نسبت به ســال های گذشته افزایش داشته اســت.به گزارش ایسنا، سال 
۱۴۰۰-۱۳۹۹ بود که به دلیل خشکســالی و کاهش نزولات آسمانی بسیاری 
از نقاط جهان از جمله ایران در گیر خشکســالی شــدند و بر اساس داده های 
ســازمان هواشــناس کشور، در این ســال بیشتر مناطق کشــور در وضعیت 
خشکســالی متوسط تا بسیار شدید قرار داشــتند. خشکسالی شدید و بسیار 
شــدید در بیشتر مناطق غرب، جنوب غرب، شمال شرق و استان های کرمان، 
هرمزگان، سیســتان و بلوچستان، گیان و سمنان بود. این خشکسالی بسیار 
شــدید در مناطق غرب و جنوب غرب که سرچشــمه رودهای بزرگ جنوب 
غرب همچون دز، کارون و کرخه بســیار خود را نشــان می داد و خشکسالی 
متوسط تا بسیار شــدید در نوار شمالی و شمال شرق کشور، تاثیرات مخرب 
خود را بر عملکرد بخش های کشــاورزی و دامداری نشــان می داد. در سال 
۱۴۰۱-۱۴۰۰ نیز بیشــتر مناطق کشــور دچار خشکســالی های متوســط تا 
بســیار شــدید بود و غالب مناطق کشــور از جمله مناطق پربارش و برفگیر 
دامنه هــای زاگرس و البرز را درگیر کرده بود.این خشکســالی و کم بارشــی 
کمبــود آب را به همراه داشــت و موجب عدم دسترســی به نهاده شــد. در 
چنین شــرایطی دامداران عاوه بــر فروش بره ها اقدام بــه فروش دام های 
مولد کردند که این مســئله موجب خروج دام های مولد از گردنه تولید شــد 
و ذخایر و سرمایه های دامی کشــور در معرض خطر جدی قرار گرفت.تعداد 
گوســفند و بره به تفکیــک مولد و غیر مولد آذر ۱۳۹۹ تا شــهریور ۱۴۰۰ 
)هــزار راس(تعداد بــز و بزغاله به تفکیــک مولد و غیر مولــد آذر۱۳۹۹ تا 

شهریور ۱۴۰۰ )هزار راس(
نکته مهم این اســت که از نیمه دوم سال ۱۳۹۸ اســت که طرح آمارگیری 
از دام ســبک با هدف بــرآورد تعداد و میزان تولیدات دام ســبک یعنی دام 
زنــده به دنیا آمده و دام پروار شــده در فصل های مختلف اجرا می شــود.در 
این میان منظور از دام ســبک، گوســفند، بره، بز و بزغاله اســت که ممکن 
اســت به صورت ســنتی یا صنعتی نگهداری شــوند. دام زنده بــه دنیا آمده 
بره یا بزغاله متولد شــده در فصل آمارگیری اســت هرچنــد که بعد از تولد 
مرده باشــد. دام کشــتاری نیز دامی اســت که دارای گوشــت قابل مصرف 
بــوده و به دلایل مختلــف مانند پایان دوره پروار، بیمــاری، کاهش تولید و 
جلوگیری از تلف شــدن روانه کشتارگاه شده و یا توسط دامدار ذبح می شود.

نتایــج طرح آمارگیــری اندازه گیری فصلی تعداد و تولیدات دام ســبک، در 
زمســتان ۱۴۰۲ نشــان دهنده این است که تعداد گوســفند و بره موجود در 
دامداری های کشــور در اســفندماه ۵۳.۶۶ میلیــون رای و تعداد بز و بزغاله 
۱۷.۵۰ میلیون راس بوده اســت. در واقع تعداد دام ســبک کشور در اسفند 
ماه ســال ۱۴۰۲ بیش از ۷۱ میلیون رأس اســت.تغییرات تعداد گوســفند 
و بــره در دامداری های کشــور)میلیون راس(تغییرات تعــداد بز و بزغاله در 
دامداری های کشــور)میلیون راس(بر اســاس آمارهای موجــود همچنین در 
زمســتان سال ۱۴۰۲ حدود ۱۳.۱۱ میلیون راس بره و ۳.۶۵ راس بزغاله در 
بهره برداری های پرورش دهنده دام ســبک کشور متولد شده است.تعداد بره 

زنده به دنیا آمده در دامداری های کشــور)هزار راس(
تعداد بزغاله زنده به دنیا آمده در دامداری های کشــور)زهرا راس(

 در زمســتان ســال ۱۴۰۲ نیــز تعــداد ۳.۳۹ میلیون راس گوســفند و بره 
و یک میلیون راس بز و بزغاله در دامداری های کشــور پروار شــده اســت.

تعداد گوســفند و بره پروار شــده در دامداری های کشــور)هزار راس(تعداد 
بز و بزغاله پروار شــده در دامداری های کشــور)هزار راس(بر اساس آخرین 
نتایــج آمارگیری فصلی در بهار ســال ۱۴۰۳، تعداد گوســفند و بره موجود 
در دامداری های کشــور در خردادماه ۵۲.۷۹ میلیون راس  گوسفند و بره و 
تعداد بز و بزغاله ۱۷.۰۵ میلیون راس بوده اســت.  در فصل بهار سال ۱۴۰۳ 
بیش از ۶.۱۷ میلیون رأس »گوسفند و بره« و نزدیک به ۱.۷۹ میلیون رأس 
»بز و بزغاله« پروار شــد که نســبت به مدت مشابه فصل سال قبل به ترتیب 
۳۴.۸ و ۲۳.۹ درصد افزایش داشــته اســت.تغییرات تعداد گوسفند و بره در 
دامداری های کشور)میلیون راس(تغییرات تعداد بز و بزغاله در دامداری های 
کشــور)میلیون راس(در بهار ۱۴۰۳ حــدود ۵.۴۵ میلیون راس بره و ۲.۱۹ 
میلیــون راس بزغاله در بهره برداری های پرورش دهنده دام ســبک کشــور 
متولد شــده اســت.تعداد بره زنده به دنیا آمده در دامداری های کشور)هزار 
راس(تولید دام در بهار ۱۴۰۳افزایش یافت/  موجودی  دام ســبک کشور ۷۰ 
میلیــون راس تعــداد بزغاله زنده به دنیا آمده در دامداری های کشــور)هزار 
راس(در فصل بهار ۱۴۰۳ همچنین تعداد ۶.۱۷ میلیون راس گوســفند و بره 
و ۱.۷۹ میلیون راس بز و بزغاله در دامداری های کشــور پروار شــده است.

تعداد گوســفند و بره پروار شده در دامداری های کشور)هزار راس(تولید دام 
در بهار ۱۴۰۳افزایش یافت/  موجودی  دام ســبک کشــور ۷۰ میلیون راس 
تعداد بــز و بزغاله پروار شــده در دامداری های کشــور)هزار راس(بنابراین 
نتایــج طرح آمارگیری اندازه گیری تعداد و تولیدات دام ســبک در فصل بهار 
سال جاری نشــان می دهد که در خردادماه سال جاری تعداد ۵۲.۷۹ میلیون 
رأس »گوسفند و بره« و ۱۷.۰۵ میلیون رأس »بز و بزغاله« در دامداری های 
کشــور موجود بود که در مقایسه با زمان مشــابه سال قبل به ترتیب نزدیک 
۳.۰ درصد افزایش و ۰.۶ درصد کاهش یافته اســت.تعداد دام ســبک متولد 
شــده در این واحدها در فصل بهار ســال جاری شــامل ۵.۴۵ میلیون رأس 
»بره« و ۲.۱۹ میلیون رأس »بزغاله« برآورد شــد که نســبت به فصل مشابه 
ســال قبل به ترتیب ۶.۷ و ۳.۵ درصد کاهش یافته اســت.در فصل بهار سال 
۱۴۰۳ بیــش از ۶.۱۷ میلیــون رأس »گوســفند و بــره« و نزدیک به ۱.۷۹ 
میلیون رأس »بز و بزغاله« پروار شــد که نســبت به مدت مشابه فصل سال 

قبــل به ترتیب ۳۴.۸ و ۲۳.۹ درصد افزایش داشته است.

با توجه به صحبت های یکی از مســوولان حوزه ســامت کشور و اینکه عنوان کردند نرخ 
مالیات کنونی محصولات دخانی ســبب شده که این محصولات به کشورهای دیگر قاچاق 
شــود؛ چرا که نرخ مالیات محصولات دخانی در سایر کشورها از ایران گران تر است و خرید 
محصولات قاچاق ایرانی برای مصرف کنندگان سایر کشورها مقرون به صرفه تر است؛ انجمن 
تولیدکنندگان محصولات دخانی در این زمینه شــفاف سازی کرد.به گزارش ایسنا،  انجمن 
تولید کنندگان، وارد کنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی در پی انتشــاری خبری 
تحت عنوان  "ضرورت بازنگری مالیات بر دخانیات / قاچاق معکوس دخانیات به دلیل قیمت 
پایین در ایران"  که در تاریخ ۱ مرداد ماه ۱۴۰۳  از ســوی خبرگزاری ایســنا منتشر شد و 
با توجه به اینکه در خبر درج شده  بهزاد ولی زاده - رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل 
دخانیات وزارت بهداشــت -با تاکید بر ضرورت بازنگری در ســاختار مالیات بر محصولات 
دخانی، عنوان کردند که  نرخ مالیات کنونی محصولات دخانی سبب شده که این محصولات 
به کشــورهای دیگر قاچاق شــود به ارائه توضیحاتی پرداخت.در پاسخ به این مدعا و سایر 
مطالبی که ایشــان در باب موضوع ارزانی ســیگار در ایران اظهار کــرده اند، انجمن تولید 
کنندگان، وارد کنندگان و صادرکنندگان محصولات دخانی با طرح نکاتی، مضاف بر پاسخ 
گویی به مطالب خبر منتشــر شده و نقد آن به ارائه توضیحاتی در خصوص ابهامات موجود 
در بحث پرمناقشه قیمت سیگار در کشور پرداخت که در ادامه آمده است:نخست آن که می 
بایســت ایزد متعال را شکرگزار بود که بالاخره و پس از گذشت چند دهه متولیان سیاست 
گذاری مبارزه با مصرف دخانیات در کشور، سرانجام این مفروض اساسی را پذیرفته اند که 
عامل اصلی قاچاق سیگار از یک مبدا ارزان تر به مقصد گران تر، وجود اختاف قیمتی بین 
دو کشــور است که به مثابه یک عامل انگیزشــی، منجر به نوعی آربیتراژ کالایی می شود. 
بنابراین آن چه باعث قاچاق چند میلیارد نخی سیگار به ایران نیز می شود، همین گران تر 
بودن سیگار در ایران به نسبت غالب کشورهای همسایه است.  لذا چنانچه در یک سمت این 
برهان، گرانتر بودن سیگار در چند کشور را عامل قاچاق معکوس از ایران می دانیم، در سوی 
دیگر آن، حجم قابل توجه و تاســف بار قاچاق به ایران را هم بایستی معلول گران تر بودن 
سیگار در ایران به نسبت غالی همسایگان دانست. ذکر این نکته البته الزامیست که گران تر 
بودن کالا در یک کشور می بایست بر اساس درآمد سرانه آن کشور و سطح عمومی قیمت 
ها سنجیده شود .دوم اینکه عدد خروجی سیگار از کشور بسیار ناچیز و کمتر از یک درصد 
مصرف سالانه است که آن هم به دو مقصد مشخص ترکیه و روسیه صورت می گیرد. اولی 
به شکل مسافری و در حجم محدود است و دومی ناشی از تبعات جنگ با اوکراین و تحریم 
های بین المللی علیه روسیه و در نتیجه کاهش تولید و افت عرضه محصولات دخانی پدیدار 
شده است. با نگاهی اجمالی به همین مقدار کم قاچاق معکوس سیگار از ایران دو کشور یاد 
شده، به سادگی و فوریت می توان دریافت که اولین عارضه گران تر شدن سیگار نسبت به 
کشــورهای همسایه، جذاب شدن یک کشور برای قاچاقچیان سیگار خواهد بود. اتفاقی که 
هم اکنون با ورود ۲۰ تا ۲۵ درصد مصرف سالانه سیگار در کشور از مبادی جنوب و غرب و 
شرق در حال رخ دادن است. مقایسه اعداد و ارقام ورود سیگار به کشور به شکل غیر مجاز با 
آن چه که به زعم آقای ولی زاده از کشور قاچاق می شود، به خوبی نشان می دهد که قیمت 
سیگار تولید داخل در ایران به حد کافی گران شده است تا امکان ورود انواع خارجی به شکل 

قاچاق و قرار گرفتن آن در سبد فروش با قیمت های جذاب تر برای مصرف کننده را فراهم 
کند. به این قسم محصولات، باید انواع سیگار حرارتی و الکترونیکی و غیره را هم افزود که 
بنا به مخالفت متولیان ســامت در کشــور، مشابه تولید داخل را هم ندارد و با قیمت های 
گزافی در سطح گسترده تبلیغ و توزیع می شوند.سوم، متاسفانه وضع مالیات عوارض مترتب 
بر کالای دخانی از جمله سیگار و تنباکوی قلیان طی سال های اخیر به گونه ای بوده که به 
جای مصرف، بیشتر تولید را در ایران هدف قرار داده است. به قرار آمار موجود در مراجع ذی 
ربط، تولید و واردات قانونی تنباکوی معســل را بیش از ۵۰ درصد کاهش داده و سهم بازار 
مصرف ان را تمام و کمال تقدیم کالای قاچاق کرده است. در بخش سیگار هم با وجود تاش 
صنعت دخانیات برای تحقق اهداف کان صنعت کشور، با تداوم رویه ناصوابی که در برنامه 
هفتم با محوریت افزایش متناوب مالیات و عوارض بر سیگار شکل گرفته، تولید کننده ایرانی 
به زودی زمین گیر شده و بازار جذابی برای محصولات غیر مجاز وارداتی مهیا خواهد کرد. 
صنعتی به گواه اعداد مندرج در گزارشات سازمان های مسئول سالانه چندین هزار میلیارد 
تومان مالیات را به خزانه کشور سرازیر کرده است و ده ها هزار فرصت شغلی مستقیم و غیر 
مستقیم را عاید بازار کار کشور.چهارم، به اعتقاد نگارنده آنچه در مقاله مذکور از زبان رئیس 
دبیرخانه ســتاد کشوری کنترل دخانیات آورده شده، آدرس غلط دادن به اذهان عمومی با 
هدف تخفیف جایگاه تولید کننده ایرانی است و فرافکنی ریشه  مشکات ناشی از استعمال 
دخانیات به گردن صنعت داخل است. آنجا که مسئولین سامت کشور می بایست تقاضای 
کالای دخانی را هدف قرار دهند تنها به ارزان نمایی سیگار در ایران متوسل شده اند و آن 
جا که باید دیپلماســی کارامد را برای جلوگیری از قاچاق بی رویه کالای غیر مجاز دخانی 
به کشــور را پی بگیرند،  با نگاه فاقد کارشناسی به دنبال کپی ناقص سیاست های مالیاتی 
کشورهای غربی برای ایجاد تورم در بخش عرضه هستند. اتفاقی که پرچمدار آن در منطقه 
یعنی کشور ترکیه را طی چند سال به جایی رسانید که با از دست رفتن تولیدکنندگان بومی 
اش، بازار را به شــرکت های بین المللی واگذار کرد و در پی جاری شدن قاچاق، طی یکی 
دو سال اخیر مجدداً مجبور به عقب نشینی و پی گرفتن سیاست منفی مالیاتی برای کاهش 
قیمت سیگار شد.لذا آن چه به عمد یا سهو، مغفول از نظر مانده، مجموعه اقدامات مراقبتی، 
اجتماعی، فرهنگی و سیاسی و اقتصادی است که برای تعدیل تقاضا می بایست به کار گرفته 
شــود تا دو ســمت ترازوی عرضه و تقاضا را با رعایت اعتدال در جهت کاهشی شدن روند 
مصرف دخانیات در ایران متوازن سازد. اما در سال های اخیر، از مصاحبه های مطبوعاتی تا 
رایزنی های قانونگذاری، مسئولین مبارزه با مصرف دخانیات در کشورمان، تنها بر طبل گران 
کردن ســیگار کوبیده اند و هیچ برنامه عملیاتی موفقی  برای کاهش موثر تقاضا و افزایش 
آگاهی را به منصه ظهور نرســانیده اند.در آخر، از رئیس جمهور منتخب ملت ایران،  تقاضا 
دارد تا همانگونه که در برنامه های انتخاباتی اصل اساسی سیاست گذاری های دولت را کار 
کارشناسی و مشورت با اهل فن دانسته اند، موضوع خطیر اصاح مالیات و عوارض دخانیات 
را  که از یکسو با سامت کان جامعه و از سوی دیگر یکی از صنایع مهم کشور پیوند دارد 
را به نحوی در اولویت های کاری دولت قرار دهند که همان طور که ذکر آن رفت مبارزه با 

مصرف و کاهش آن از طریق متوازن کنترل عرضه و تقاضا صورت پذیرد.

ناترازی آب و انرژی چالش گلوگاهی 
امروز کشور

دبیــر ســتاد آب، اقلیم و محیط زیســت معاونت علمی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان 
ریاســت جمهوری، ناترازی آب و انرژی را از چالش های گلوگاهی کشــور دانست و گفت: در 
این راســتا بهره گیری از فناوری های هوشمند در این زمینه در اولویت های کاری این ستاد 
تعریف شده است.به گزارش ایسنا، سید محمد مهدی نوربخش در جلسه امضای توافق نامه 
هوشمندسازی تامین و توزیع آب شــرب کانشهر تبریز، یکی از ماموریت های این ستاد را 
هوشمندســازی شبکه آب شهری دانست و گفت: در این راستا، یکی از اولویت های کاری ما 
همکاری با شــرکت آب و فاضاب کشور در راستای هوشمندسازی شبکه آب شرب شهری 
اســت.نوربخش تاکید کرد: یکی از موضوعات اساسی و گلوگاهی کشور در چند سال اخیر، 
ناترازی آب و انرژی اســت و در این ارتباط استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان برای 
حل این مساله در دستور کار معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
قرار گرفته است و این ستاد در برنامه خود دارد که فناوری های مختلف را در زندگی روزمره  
مردم و کار دستگاه های اجرایی نهادینه کند.به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، وی 
یکی از این فناوری ها را هوشمندســازی شبکه های توزیع آب شهری از طریق نصب سخت 
افزارهای مختلف و نهایتا توســعه نرم افزارهایی در این حوزه عنوان کرد و یادآور شــد: بین 
یکی از شــرکت های بخش خصوص پیشــرو در زمینه هوشمندســازی شبکه توزیع آب و 
اســتان آذربایجان شرقی توافق نامه ای به امضاء رسید و بر اساس آن مقرر شد با اجرای این 
هوشمندسازی، مدیریت فشــار، کاهش تلفات، کاهش نشتی ها و پایداری شبکه در شرایط 

مختلف اجرایی شود.

ایسنا/خوزستان معاون دادستان عمومی و انقاب مرکز خوزستان از تعیین مهلت ۱۰ روزه از سوی ستاد اقتصاد مقاومتی استان برای راه اندازی نیروگاه برق 
سبحان رجحان خبر داد.علی بیرانوند امروز )۶ مردادماه( در گفت وگویی رسانه ای اظهار کرد: به دنبال بازدید میدانی از نیروگاه در حال تاسیس سبحان 
رجحان و تعیین مهلت ۱۰ روزه، آخرین اقدامات برای راه اندازی این واحد تولیدی در دستور کار قرار گرفت. در این بازدید مدیران برخی دستگاه های 
خدمت رسان استان خوزستان نیز حضور داشتند.به گزارش ایسنا، وی افزود: با تاکید بر پیگیری مصوبات ستاد اقتصاد مقاومتی، به شرکت های توانیر، گاز و 
توزیع نیروی برق اهواز مهلت داده شد تا در مدت تعیین شده همکاری های لازم را برای ورود این نیروگاه به مدار برق استان خوزستان انجام دهند.بیرانوند گفت: طبق مصوبات اعام شده، پایه گذاری 
تا ۱۰ روز آینده تکمیل و این نیروگاه با ظرفیت اسمی تولید ۷.۵ مگاوات برق، وارد شبکه برق استان خوزستان می شود و بخشی از مشکات برق استان را رفع خواهد کرد.احداث نیروگاه تولید 
برق سبحان رجحان از سال ۱۳۹۱ آغاز شد که باتوجه به وجود اختافات با پیمانکار، نیمه کاره رها شده بود و با ورود ستاد اقتصاد مقاومتی دادگستری خوزستان و برگزاری جلسات متعدد، روند 

تکمیل این نیروگاه تسریع شد.

بازار سهام در اولین روز هفته بیش از ۱۴ هزار واحد افت کرد و شاخص کل به رقم دو میلیون و ۱۶۰ هزار واحد رسید.به گزارش ایسنا، روز 
شنبه شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران با کاهش ۰.۶۶ درصد نسبت به چهارشنبه هفته قبل ۱۴ هزار و ۳۴۱ واحد افت کرد و به رقم 
دو میلیون و ۱۶۰ هزار و ۹۷۴ واحد رسید.امروز تعداد سهام مثبت ۱۰۲ عدد و سهام منفی ۲۳۳ عدد بود که از فشار فروش در بازار سرمایه 
حکایت دارد. در اولین روز کاری هفته شاخص هم وزن نیز ۲۸۴۷ واحد کاهش یافت و به رقم ۶۹۱ هزار و ۶۰۲ واحد رسید. تعداد معامات 
امروز ۳۰۴ هزار و ارزش آن ۵۸۰۹ میلیارد تومان بود. فملی، فولاد و کگل بیشترین اثر منفی را بر شاخص بورس داشتند. همچنین فملی، 
فولاد و شپنا سه نماد پرتراکنش بودندشاخص فرابورس ایران نیز روز شنبه ۵۸ واحد کاهش پیدا کرد و به رقم  ۲۲ هزار و ۲۶۵ واحد رسید.

امروز حدود ۲۸۸ هزار معامله به ارزش ۶۹۵۱ میلیارد تومان در فرابورس انجام شد. آریا، انتخاب و زاگرس از نمادهایی بودند که با عملکرد 
منفی بیشترین تاثیر را در شاخص فرابورس داشتند. از نمادهای پرتراکنش نیز می توان به خنور، شفام و معین اشاره کرد.

مهلت ۱۰ روزه برای راه اندازی یک نیروگاه برق در 
خوزستان

بورس سرخ شد

توضیح انجمن محصولات دخانی درباره مالیات و قاچاق سیگار
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ابداع یک روش درمان ژنتیکی 
خاص با کمک نانوذرات

در اتحادیه اروپا؛

اپل وب اپلیکیشن ها را مسدود کرد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

تهران!!

ازهر دری خبری !!

تولید اولین فورد موستانگ GT S550 چهار چرخ محرک در آمریکا

تیم رومن چند سال قبل خودروی مرکور Xr4Ti را با سیستم چهار چرخ محرک تولید کرد و بعدها نیز پیشرانه ۸ سیلندر توربو را روی یکی 
از محصولات فورد قرار داد. او هم اکنون پروژه ای جاه طلبانه تر را به پایان رســانده و آن هم تولید فورد موســتانگ چهار چرخ محرک ۲۰۱۷ 
اســت. طبیعتاً او برای این کار مدل ۸ ســیلندر GT را انتخاب کرده اســت. البته تبدیل موستانگ GT به خودرویی چهار چرخ محرک کار 
راحتی نبوده و رومن زمان زیادی را برای آن صرف کرده است. او کل فرایند رخ داده را تصویربرداری کرده و ویدئوی های آن را در یوتیوب 
منتشر می کند. نکته مهم اینکه تغییرات رخ داده روی موستانگ تأثیری روی قابلیت راندن خودرو و ظاهر آن نداشته اند و رومن می گوید 
هدف پروژه تولید خودرویی اســت که همانند محصولات فابریک عمل کند. در واقع این موستانگ توانایی تردد روزمره را دارد و به راحتی 

می توان از آن استفاده کرد.

افشاگری یک فرانسوی درباره راز اصلی قهرمانی قطر در آسیا

پیشنهاد

چهره روز

کتاب بار دیگر شهری که دوست می داشتم

کلارک گیبل
کلارک گیبل در فهرست بهترین بازیگران مرد 
هالیوود یکی از محبوب ترین بازیگران سینمای 
کلاسیک به شــمار می رود. او یکی از بازیگرانی 
به شــمار می رود کــه خیلی زود جانــش را از 
دست داد و در ســال ۱۹۶۰ به دلیل حمله های 
قبلی متعدد نتوانســت جان خود را حفظ کند. 
کلارک گیبل در ســال ۱۹۰۱ در آمریکا متولد 
شــد و به دلیل نقش آفرینی هــای به یادماندنی 
توانست لقب »سلطان هالیوود« را درمیان اهالی 
ســینما به خودش اختصاص دهــد. به احتمال 
زیاد بســیاری از ما گیبل را به خاطر ایفای نقش 
استادانه او در فیلم برباد رفته به خاطر می آوریم، 
فیلمی که به عقیده بســیاری می تواند بهترین 
فیلم او هم شــناخته شــود. کلارک گیبل که یکی از پول ســازترین بازیگران هالیوود تلقی می شد، 
توانست یک بار برنده جایزه اسکار شود. او همچنین به دلیل حضور در نیروی هوایی آمریکا و شرکت 
در جنگ جهانی دوم از احترام بســیار زیادی درمیان مردم آمریکا برخوردار اســت. کلارک گیبل در 
 William Henry :روز ۱ فوریه ۱۹۰۱ در کادیز، اوهایو زاده شد. پدر او »ویلیام هنری گیبل« انگلیسی
Will" Gable" )۱۹4۸–۱۸۷۰( یــک کارگر حفار چاه نفت و مادرش »آدلین هرشــلمن« انگلیســی: 
née Hershelman( Adeline )۱۸۶۹–۱۹۰۱(، یــک مهاجر آلمانی بود. مادر »کلارک« هنگامی که او 

۶ ماهه بود، وی را در کلیسای کاتولیک رم غسل تعمید داد و هنگامی که کلارک تنها ۱۰ ماه سن 
داشــت، در پی رشد شــدید تومور مغزی از دنیا رفت. پس از مرگ مادر بر سر نحوه تربیت کلارک 
خردسال بین خانواده های والدینش، اختلاف نظر شدیدی به وجود آمد.هنگامی که کلارک پا به دوره 
نوجوانی گذاشت، زندگی خانوادگی اش در پی ورشکستگی پدر دچار تلاطم و سختی های بسیار شد. 
در پی آن وی ترک تحصیل کرد و در کارخانه لاستیک سازی شهر محل سکونتش، آکرن، مشغول کار 
شد. در این سال ها بود که کلارک نوجوان پس از دیدن نمایش "مرغ بهشت"، به بازیگری علاقه مند 
شــد. در ســن ۲۱ سالگی کلارک مادرخوانده مهربان خود را نیز از دست داد و پس از پرسه زدن در 
شهرهای مختلف و کار کردن در کارخانه ها و نیز میدان های نفتی، سرانجام به سوی گروه های تئاتری 
کشیده شد. ازدواج با لورا هوپ کروس هم بازی، مربی و مدیر پرنفوذ کلارک پای او را به هالیوود در 

حال شکوفایی دهه ۱۹۲۰ کشاند. 

فرهنگ

یکــی از شــرکت های دانش بنیان، نانو ســیلیکا را 
بــه عنوان جایگزیــن دوده در تایرها معرفی کرد و 
به گفته فناوران این شــرکت، این ماده از آلودگی 
زیست محیطی تایرها جلوگیری می کند.به گزارش 
خبرگــزاری مهــر به نقل از ســتاد نانــو، حمیده 
کلاهدوزان با بیان اینکه این شــرکت نانوســیلیکا 
را در چهــار گرید مختلف تولید و بــه بازار عرضه 
می کند، گفت: یکی از این گریدها مربوط به صنعت 
تولید لاســتیک خودرو است که در حال حاضر در 
تایر دو شرکت تولیدکننده تایر از نانو سیلیکای ما 
اســتفاده می کنند.وی افزود: به صورت سنتی دوده 
در تولید لاســتیک به کار می رود، امــا در هنگام 
بازیافــت لاســتیک های مســتعمل، دوده موجب 
آلودگی های زیســت محیطی می شــود؛ از این رو 
نانوسیلیکا جایگزین دوده شده است که علاوه بر مزیت های زیست محیطی به چسبندگی بهتر 
اجزا لاستیک و همچنین برهمکنش بهتر لاستیک با جاده کمک می کند.کلاهدوزان، مساحت 
سطحی بالا در حد ۲۰۰ متر مربع در هر گرم را از دیگر مزیت های این ساختار دانست و یادآور 
شــد: در مجموع صد تن نانوسیلیکا به صنعت لاستیک سازی عرضه کرده ایم.این دانش آموخته 
رشته مهندسی شیمی دانشگاه صنعتی اصفهان، درباره کاربرد این نانوسیلیکا در صنعت رنگ، 
گفت: رنگ نیازمند غلظت دهنده اســت، در صورت وجود غلظت دهنده، کیفیت رنگ افزایش 
یافته و به ســادگی قابل استفاده می شود. نانوســیلیکا نقش مهمی به عنوان غلظت دهنده در 
رنگ دارد. شرکت های متعددی در کشور از نانوسیلیکای تولیدشده در شرکت ما بهره می برند.

کلاهدوزان با اشــاره به کاربرد نانوسیلیکا در کشــاورزی، توضیح داد: در کشاورزی برای تولید 
کودهای شــیمیایی و سموم از نانوسیلیکا استفاده می شود. معمولاً سموم به صورت مایع بوده 
که از نانوســیلیکا به عنوان حامل این سموم استفاه می شود. با نانوسیلیکا می توان سموم را با 

اثربخشی بالاتر به بازار عرضه کرد.

دستاورد دانش بنیان ها؛

»نانو سیلیکا« جایگزین دوده در تایرها شد
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ر  دیگر شهری که دوست می داشتم اثر ماندگار دیگری از نادر با
ابراهیمی است که در سال ۱۳۱۵ در تهران متولد شد و در 
۷۲ ســالگی بر اثر بیماری درگذشت. از این داستان نویس 
معاصر ایرانی بیش از نود کتاب به یادگار مانده اســت که از 
معروف ترین آنها می توان به یک عاشقانهٔ آرام، خانه ای برای 
شب، چهل نامهٔ کوتاه به همسرم اشاره کرد. هلیا دخترِ خان 
است و راوی داستان پسر کشاورزی  که از کودکی هم بازی 
بوده اند. عاشق می شــوند و تصمیم به ازدواج می گیرند اما 
خانواده هایشــان مخالفت می کنند و در نهایت به چمخاله 
می گریزنــد و آنجا زندگی را از ســر می گیرند. هلیا دربرابر 
مشــکلات دوام نمی آورد و درنهایت در جدال میان عقل و 
احساساتش، برخلاف راوی داستان، عقل بر عواطفش چیره 
شــده و به زادگاهش باز می گردد؛ درحالی که مرد داستان 
در ابتدا حاضر نیســت تسلیم شــود ولی سرانجام پس از ۱۱ سال دوری به شهرش باز می گردد؛ به شهری که 
زمانی دوستش می داشت؛ به شهری که روزگاری از آنجا طرد شد. راوی داستان خودش را به »روان دائم یک 
دوست داشتن« تشبیه می کند و به شهرش باز می گردد، چرا که می خواهد خواب  و خیالش که گاهی با واقعیت 
درمی آمیزد، با بازگشــت به شهرش زنده شود و به دوران کودکی اش، به پاک ترین رؤیاهایش بازگردد. زنده یاد 
نادر ابراهیمی چندین بار از عنوانی که برای کتابش برگزیده در جملاتش استفاده می کند تا شاید به نوعی بار 
عاطفی داستان را کمی سبک کند: مرد عاشق باز می گردد، اما می بیند که مادرش از غم دوری او مُرده و پدر 
نیز حاضر نیست او را ببیند. بخش دوم شامل پنج نامه به هلیا است و راوی اغلب میان خاطرات گذشته و حال 
پرسه می زند. پرش های زمانی بسیار زیاد است و برای اینکه خواننده تفاوت میان دو زمان را متوجه شود، فونت 
کتاب تغییر می کند. در هر نامه، روای داستان رشتهٔ پیوند میان خود و هلیا را تنها در خواب می بیند؛ شهری 
که هلیا در آن خفته است را به شهری تشبیه می کند که به اندوه گورستان های بی درخت آراسته است. معتقد 
است که مسبب آنچه که بر سر او و هلیا آمده است، دستی است که با تمام قدرت آنها را به سوی تقدیر می راند 

و آنها فقط عروسک های کوکی یک تقدیر بوده اند.

ستاره سابق تیم ملی فوتبال فرانسه و رئال مادرید از راز اصلی قهرمانی تیم ملی فوتبال قطر در جام ملت های آسیا سخن گفت.به گزارش ایسنا، تیم ملی 
فوتبال قطر از عنوان قهرمانی اش در جام ملت های آسیا دفاع کرد. قطر در دیدار نهایی توانست سه بر یک اردن را شکست دهد و برای دومین دوره قهرمان 
جام ملت های آسیا شود.کلود ماکلله، ستاره سابق تیم ملی فوتبال فرانسه و رئال مادرید، در گفت وگویی که با روزنامه الوطن قطر داشت درباره راز اصلی 
قهرمانی قطری ها در جام ملت های آسیا صحبت کرد.ماکلله گفت: بسیار خوشحالم که بار دیگر در قطر حضور دارم. به نظرم آکادمی اسپایر بیشترین نقش 
را در قهرمانی در جام ملت های آسیا داشت. آکادمی اسپایر بازیکنان جوان و بااستعداد زیادی را به فوتبال قطر معرفی کرده است. پنج بازیکن از این تیم 

قطر که در جام ملت های آسیا قهرمان شدند از این آکادمی اند و همین به خوبی نشان می دهد که اسپایر چه نقشی در قهرمانی قطر داشته است.

پس از ســال ها آزمایش، دانشــمندان حوزه ژنتیک در ایالت آیووا توانستند 
ســاختاری از جنس DNA بســازند که می تواند دســتورالعمل های ژنتیکی 
خود را بیان کند.به گزارش خبرگزاری مهر، تحقیقات پیشــین روی ساختار 
DNA منجر به تولید نانوذرات دو رشته ای مارپیچ شده است. اگر به ده سال 
گذشــته اریک هندرسون نگاه کنید او و همکارانش روی ساخت نانوذرات از 
جنــس DNA کار کرده اند. این نوآوری به دانشــمندان این امکان را می دهد 
تــا مواد DNA را تغییر دهند تا دســتورالعمل های ژنتیکی خود را به داخل 
بدن منتقل کنند.هندرسون توضیح داد: یک سری واحد سازنده در یک لوله 
قرار داده شــده است. آن را گرم و ســپس خنک کنید. همه این واحدهای 
سازنده به شکل جالبی دقیقاً در آنچه می خواهیم جمع می شوند.هندرسون 
از شــرکت های زیست پزشکی می خواهد که از نتایج این تحقیقات استفاده 
کنند تا در معالجه برای افراد دارای نقص اندام اســتفاده شود.وی گفت: این 
ترکیب را به شخصی که به دلیل مشکلات ژنتیکی، نقصی در کبد خود دارد، 
تزریق کنید. این نانوذرات به سراســر بدن می روند و به کبد وصل می شوند 
و به معنای واقعی کلمه ژنوم کبد را ویرایش می کنند تا آن نقص ژنتیکی را 
برطرف کنند.تیم هندرسون نشان داده است که با بیان ژنوم خاص می توانند 
نانوذرات DNA را، که شامل همه اطلاعات ژنتیکی شخص است، تغییر دهند 
و با این کارا خطای ژنتیکی را در بدن آن فرد برطرف کنند.هندرسون گفت: 
تصور کنید کودک شما یک بیماری ژنتیکی دارد. دو گزینه دارید، می توانید 
با دارو عــوارض بیماری را کنترل کنید، می توانید آن را درمان کنید. بیایید 

آن را درمان کنیم.

اپل به تازگی »اپلیکیشــن های تحت وب پیــش رونده« )PWAs( را در 
اتحادیه اروپا غیرفعال کرده اســت.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
انگجت، این اخبار در حالی منتشر شده که کاربران این منطقه متوجه شده 
اند وب اپلیکیشن ها در نسخه بتا iOS۱۷.4 در اروپا دیگر کار نمی کنند. به 
گفته این شرکت آمریکایی دلیل مسدودسازی ویژگی مذکور در منطقه 
بخشی از قانون بازارهای دیجیتال)DMA( است که به مرورگرها مرتبط 
است.وب اپلیکیشن ها شبیه اپ عمل می کنند و به باز شدن یک پنجره 
مخصوص، نمایش نوتیفیکیشن ها، ذخیره سازی محلی بلند مدت و غیره 
منجر می شوند. کاربران اروپایی که روی آیکون وب اپ کلیک می کنند 
با پیامی روبرو می شوند که از آنها می خواهد اپ را در سافاری باز یا ادامه 
عملیات را لغو کند.براساس اظهار نظرکاربران وب سایت »مک رومرز«، 
این بدان معنا است که وب اپ ها بیشتر شبیه میانبر وب عمل می کنند 
و در نتیجه داده ها از بین می روند و نوتیفیکیشــن ها مختل می شوند.به 
گفته اپل مشکل مربوط به یکی از الزامات قانونDMA اتحادیه اروپا است 
که به مرورگرها اجازه می دهد از ســاختار WebKit آن استفاده نکنند.در 
بیانیه شرکت آمده است: بررســی نگرانی های پیچیده امنیتی و حریم 
خصوصی مرتبط با وب اپ ها با استفاده از موتور جستجوهای جایگزین 
نیازمند ایجاد یک ســاختار یکپارچه ســازی کامل جدید است که هم 
اکنون در iOS وجود ندارد و با توجه به دیگر الزامات DMA و تعداد اندک 
کاربرانی که وب اپ های اســکرین هــوم را به کار می گیرند، اجرای آن 
چندان منطقی نیست.این تغییر نخست توسط تامی میسک، یک محقق 
در دومین نســخه بتا iOS۱۷.4 رصد شد اما بســیاری از کاربران تصور 

می کردند یک باگ است.
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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تست دوپینگ یکی از بازیکنان تیم والیبال زنان دومنیکن مثبت شد.به گزارش ایسنا، کمیته المپیک دومینیکن تایید کرد که تست دوپینگ لیزول ایو 
مجیا، بازیکن تیم والیبال زنان دومینیکن مثبت شده است. بر اساسبیانیه ای که در وب سایت این سازمان منتشر شده است، تست این بازیکن مثبت 
شــده اســت و این بازیکن قادر به همراهی تیمش در این رقابت ها نیست. پزشک تیم دومنیکن اعلام کرده است این بازیکن بدون قصد و نیت داروی 
دوپینگ مصرف کرده است.علیرغم اتفاقی که افتاد، این ورزشکار گفت که  احساس آرامش می کند چون صادق، آرام و سخت کوش است. او همچنین 
از حمایت های هم تیمی هایش، به ویژه اعضای کادرفنی تشکر کرد.پیش از او تست دوپینگ جودوکار عراقی مثبت شده بود تا او نیز این رقابت ها را از 

دست بدهد. 

دومین دوپینگی المپیک پاریس والیبالی است
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